

Referat fra bestyrelsesmøde i faggruppen Alkoholbehandlere  
Afholdt den 27. september 2024

Deltagere: Mie, Århus; Kate Frederiksberg; Fie, Holstebro; Leila, Holstebro; Birgit, Blå Kors;  
Lars, Blå Kors og Carina, Odense

**Valg af referent:** Carina

### **Kort runde:**

Mie/Århus: Der er meget at se til og er i overvejelse om fortsat at opstille som suppleant

Nye tilbud til dobbeltdiagnoser hvad det får af betydning for afdelingen samt målgruppe +  
Opstartet dagbehandling 4 dage om ugen.

Kate/Frederiksberg: Nyt 2-årig projektmedarbejder til udgående misbrugsbehandling +  
uddannelsesforløb i traumbaseret behandling over 2 år + fokus familiebehandling +  
oprettelse af Elderly gruppeprojekt over 8 x hver 14. dag + flere forskellige andre grupper

Leila + Fie/Holstebro: Leila går på pension 31.12.24 og er glad for beslutning. Det kører som  
det plejer. Tanker omkring hvad der sker regionalt.

Birgit: Færdig med renovering, beboere er rykket i hus igen (har boet i skurvogne), dejligt der  
er ro på igen. Er ved at genforhandle samarbejdsaftale omkring § 141. Kæmper lidt med nogle  
kommuner om vi må lave afrusning eller ikke rent lovmæssigt (§ 110).

Carina, Odense: Der er økonomisk pres grundet private udbydere + nye tilbud til  
doppeltdiagnose-målgruppe. Tema der bl.a. optager for tiden er CRA, Uge 40, Smart Recovery  
samt kørselsforbud

### **Økonomi:**

Aktuelt 41.833 som er incl de bevilgede aktivitetsmidler på konto som skal dække befordring,  
overnatning samt udgifter til Temadag 7.11.24

Fælles faggruppemøde – deltagelse ved Lars og Fie

Her blev der drøftet omlægning af de forskellige afdelinger i DS.

+ Der er opbakning til temadage der handler om vores fagområde

Fokus på brug af knap så dyre oplægsholdere, opfordrer til brug af socialrådgivere.

Opfordring til at slå os sammen med andre faggrupper omkring temadage og mobilisere flere  
deltagere til vores arrangementer.

Fokus på kommunikationsstrategier hvordan kommer vi godt ud til vores medlemmer med gode  
invitationer og dagsordener – DS udarbejder skabeloner for implementering heraf.

Og hvordan vi kan komme med kvalificerede kronik indlæg

Fagkonsulent er til rådighed for sparring på vores faggruppemøde.

Blev afholdt på Mødecener Fyn, fint sted

## **Temadag**

Mie, Birgit og Lars mangler at tilmelde sig.

Der er 25 tilmeldte hvilket var max antal. Lars ringer til Søs i dag og koordinerer omkring de manglende tilmeldinger, når Lars har en aftale med Søs, skriver han mail til alle og Leila koordinerer med hotel

Fie, Kate og Leila ønsker overnatning

## **Generalforsamling**

Da Laila stopper skal der findes ny kassere. Fie opfordrer også til at vi overvejer en glidende overgang til ny formand. Overvejelser heromkring drøftes.

Ændring til dagsorden generalforsamling: Lars er også på valg, genopstiller.

Lars spørger Søs om vi er forpligtiget til melde dette ud.

Hvis muligt konstituerer vi os efter generalforsamlingen. Alternativt aftales nyt møde hurtigst muligt via teams.

## **E netværk**

Fie og Leila har været på kursus. Alle kan tage online kursus. Søs sender remindere ud når vi spørger om det.

## **Alkoholkonference**

Vi ønsker fortsat at prioritere midler til 3 bestyrelses medlemmers deltagelse i den nationale alkoholkonference jan. 2025, det er en vigtig del af faggruppens arbejde at være opdaterede på nyeste viden og udvikling på området – som konferencen står for.

Midler kommer fra alkoholfaggruppens budget. Efterfølgende søges der - hvis behov - om aktivitetsmidler til temadag efterår2025.

Vi må godt "skylde" – dvs købe billet til konferencen i 2024 (early bird er inden 01.11) = underskud ved årsskidt som tages med ind ved næste års budget.

Udgift hotel og transport skal lægges ud af den enkelte deltager og refunderes efterfølgende

Fie ønsker søge via DS.

Kate mangler afklaring arbejdsmæssigt om hun kan få fri til deltagelse.

Lars er usikker om han deltager for Blå Kors eller ønsker søge via DS

Carina får pga oplæg betalt billet af alkohol og samfund, har kun udgift til transport og hotel, som hun ønsker søge via DS.

Vi mailer sammen indenfor næste uges tid om afklaring på ovenstående

**Evt.**

Center for rusmiddelforskning, ophør af tilskud drøftes. Det undrer os og vil påvirke vores område. Birgit laver udkast til en skrivelse fra bestyrelsen, koordinerer med Stof om de ønsker være medunderskriver. Sender til bestyrelsen for godkendelse

Punkter til næste bestyrelsesmøde – der indkaldes til efter generalforsamlingen (slut januar/start februar)

Tilbud dobbeltdiagnose

Kørselsforbud

Skabelon dagsordener og temadage